



**Najla M Al Shirawi**

**Fadhel Makhloq**

## **SICO retains number one broker status on Bahrain Bourse**

**Manama, Bahrain – 8 February 2016:** Securities & Investment Company (SICO), licensed by the Central Bank of Bahrain as a conventional wholesale bank, announced today that it had retained its status as the leading broker on the Bahrain Bourse (BHB) for the 17th consecutive year.

For more information, please contact:

Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications

Securities & Investment Company (SICO)

Tel : 00973 39016469

Email : [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)

During 2015, SICO handled 4,651 transactions on the BHB involving 269.7 million shares with a total value of BD 71.2 million, constituting a leading market share of 32.4 per cent. Through its focus on serving active institutional investors with large trading books, SICO continued to be the preferred broker for large trades, and executed most of the major deals on the Bourse during the year. This included managing the purchase of 25.6 million ordinary shares of Takaful International Company in two tranches, equivalent to 41 per cent of the company's outstanding shares.

Commenting on SICO's brokerage achievements, Najla M. Al Shirawi, Securities & Investment Company's CEO, said: "In our 20th anniversary year, we are delighted to have maintained our leading position on the Bahrain Bourse. As an increasing number of local, regional and foreign investors seek to access Gulf stock exchanges; SICO is ideally equipped with the right team, skills and knowledge to advise clients on investment opportunities in such challenging market conditions, with diligent and efficient execution. SICO continues to offer investors access to listed investment opportunities throughout the GCC, where we have also undertaken some of the largest trades in regional markets."

SICO's brokerage product lines comprise direct trading services offered out of Bahrain and Abu Dhabi (through its subsidiary - SICO UAE); pan-GCC trading accounts and other select MENA and international markets; and agency services covering GCC markets. Brokerage also provides value-added advisory services to clients, supported by SICO's in-depth market, sector and company research and analysis capabilities.

For more information, please contact:

Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications

Securities & Investment Company (SICO)

Tel : 00973 39016469

Email : [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)

Agency Brokerage services provided by SICO enable clients such as regional and international fund managers, institutions and ultra-high net-worth individuals, to execute trades on different MENA stock exchanges, including access to the fixed income market. This one-stop-shop service, provided by a dedicated team, offers competitive commissions with no mark-up of official market rates. Having established a significant share of overall GCC market trades, SICO is remains firmly placed among the leading brokers in the region.

Fadhel Makhloq, Head of Brokerage at SICO, said: "Our brokerage business showed great resilience during the year, posting another positive performance and continuing to contribute to the Bank's bottom line. Brokerage increased its client base and expanded the provision of value-added advisory services to clients, including broad and customised research. This was achieved despite the drop in trading values across the region, which declined by 32 per cent from 2014 levels."

For more information, please contact:

Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications

Securities & Investment Company (SICO)

Tel : 00973 39016469

Email : [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)

## Securities & Investment Company (SICO)

Headquartered in the Kingdom of Bahrain, and with a growing regional presence and international footprint, Securities & Investment Company (SICO) is one of the premier wholesale banks in the GCC region. SICO provides a select range of investment banking solutions – brokerage, market making, treasury, asset management, corporate finance, and custody and fund administration – which are underpinned by an independent, value-added research capability.

Established in 1995, and listed on the Bahrain Bourse in 2003 as a closed company, SICO operates under a conventional wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain. The Bank has two wholly-owned subsidiaries: SICO Fund Services Company (SFS) – a specialised regional custody house; and SICO UAE – an Abu Dhabi-based brokerage firm licensed by the Emirates Securities & Commodities Agency.

For more information, please contact:

Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications

Securities & Investment Company (SICO)

Tel : 00973 39016469

Email : [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)



فاضل مخلوق

نجلاء الشيراوي

## شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو) "الوسيط الأول" في بورصة البحرين

المنامة، مملكة البحرين، 8 فبراير 2016: أعلنت اليوم شركة الأوراق المالية والاستثمار (سيكو)، المرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، احتفاظها بالمرتبة الأولى كأكثر الوسطاء نشاطاً في بورصة البحرين من حيث قيمة وحجم التداولات، وحافظت بذلك على مركزها كالوسيط الأول في بورصة البحرين للسنة السابعة عشرة على التوالي.

وخلال عام 2015، أنجز البنك ما مجموعه 4651 صفقة في بورصة البحرين مثلت 269.7 مليون سهم وبقيمة إجمالية بلغت 71.2 مليون دينار بحريني، أي بنسبة 32.4% من مجموع حجم التداولات في بورصة البحرين. وقد أثمر تركيز البنك على المستثمرين من المؤسسات عن استمراره في الاستحواذ على النصيب الأكبر من حجم التداولات في بورصة البحرين. ولا يزال البنك الوسيط المفضل لدى العملاء في تنفيذ الصفقات ذات القيمة العالية حيث نفذ معظم الصفقات الكبرى في عام 2015 بما فيها تنفيذ عملية الاستحواذ على 25.6 مليون سهم من أسهم شركة التكافل الدولية، والتي تمثل 41% من أسهم الشركة المتداولة، من خلال صفقة خاصة ومزاد علني.

لمزيد من المعلومات، يرجى الأتصال على:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو)

هاتف : 0097339016469 [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)

هذا وقد أعربت نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لشركة الأوراق المالية والاستثمار عن ارتياحها بالإنجازات التي تحققت خلال السنة وأضافت "إننا اليوم ونحن نحتفل بمرور عشرين عاما على تأسيس البنك، فخورون بمحافظتنا على موقع الصدارة في بورصة البحرين. ويواصل البنك تعزيز مكانته ليكون الوسيط المفضل للأعداد المتزايدة من المستثمرين البحرينيين والإقليميين والأجانب الذين يرغبون في الدخول إلى أسواق الأسهم الخليجية ومنها بورصة البحرين".

كما أثنت الشيراوي على أداء فريق سيكو ووصفته "بالكادر المؤهل بكفاءاته ومهاراته ودرأيته وحرصه على تقديم المشورة للعملاء بشأن الفرص الاستثمارية المتاحة في ظل الأوضاع الصعبة السائدة في السوق، ليواصل بذلك البنك تمكين المستثمرين من الوصول إلى الفرص الاستثمارية في الشركات المدرجة في أسواق دول مجلس التعاون والتي قمنا بتنفيذ بعض أكبر عمليات التداول فيها".

تشمل أنشطة الوساطة لدى سيكو خدمات التداول المباشر المقدمة في البحرين وأبو ظبي (من خلال شركة الأوراق المالية والاستثمار الإمارات - سيكو الإمارات)؛ وحسابات التداول عبر الأسواق الخليجية وأسواق إقليمية أخرى في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، وعددٍ من الأسواق العالمية؛ وخدمات الوساطة بالوكالة في أسواق دول مجلس التعاون الخليجي. كما تشمل خدمات الوساطة على تقديم استشارات القيمة المضافة للعملاء، والتي تعززها قدرات سيكو على إجراء الأبحاث والدراسات التحليلية الشاملة لمختلف الأسواق والقطاعات والشركات.

إلى جانب ذلك، تتيح خدمات الوساطة بالوكالة للعملاء - ومنهم على سبيل المثال مديري الصناديق الاستثمارية الإقليمية والدولية، والمستثمرين من المؤسسات و العملاء من أصحاب الثروات - القدرة على تنفيذ عمليات التداول في بورصات مختلفة في دول الشرق الأوسط وشمال إفريقيا، بما في ذلك إمكانية التداول في سوق الدخل الثابت. ويتم تقديم هذه الخدمات المتكاملة التي يشرف عليها فريق من الخبراء المتخصصين، بعمولات تنافسية دون احتساب أي رسوم إضافية على أسعار السوق الرسمية. وقد أصبح البنك اليوم في مصاف أكبر شركات الوساطة في المنطقة بعد الزيادة الكبيرة في حصته من مجموع عمليات التداول في الأسواق الخليجية.

وقد نوّه فاضل مخلوق، مدير دائرة الوساطة بشركة الأوراق المالية والاستثمار بالمستوى المتقدم الذي حقته خدمات الوساطة في سيكو والتي "أظهرت قدرة عالية على مواجهة الأوضاع المتغيرة خلال السنة، وتمكنت مرة أخرى من خلال زيادة نمو الدخل من الوساطة في المساهمة الإيجابية في ربحية البنك، إلى جانب توسّع قاعدة عملائها وتقديم المزيد من خدمات استشارات القيمة المضافة للعملاء، ومنها خدمات الدراسات والأبحاث العامة والخاصة، محققةً كل ذلك على الرغم من التراجع في قيم التداول في جميع أسواق المنطقة والذي بلغ 32% مقارنةً بالمستويات التي كانت عليها في العام 2014".

لمزيد من المعلومات، يرجى الاتصال على:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو)

0097339016469 : هاتف [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)

## نبذة عن شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو):

تُعد شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو) وهي شركة مرخصة من قبل مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي وتتخذ من مملكة البحرين مقراً لها والأخذة بالتوسع على المستويين الإقليمي والدولي، من أهم بنوك الجملة في منطقة مجلس التعاون الخليجي. وتقدم الشركة مجموعة منتقاة من الخدمات المصرفية الإستثمارية التي تشمل الوساطة وصناعة السوق وخدمات الخزينة وإدارة الأصول وتمويل المؤسسات وحفظ الأوراق المالية وإدارة الصناديق الإستثمارية التي تستند إلى الأبحاث الإستثمارية ذات القيمة المضافة.

بدأت سيكو مزاولة أعمالها عام 1995 وتم إدراج أسهمها في سوق البحرين للأوراق المالية في عام 2003 كشركة مُفقلة. ولسيكو شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل، هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الإستثمارية التي تُعد شركة متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية وخدمات إدارة الصناديق الإستثمارية على المستوى الإقليمي. وشركة الأوراق المالية والإستثمار (الإمارات) دار وساطة مالية مقرها في أبو ظبي و مرخصة من قبل هيئة الأوراق المالية والسلع في الإمارات للقيام بأعمال التداول في دولة الإمارات العربية المتحدة.

لمزيد من المعلومات، يرجى الأتصال على:

ندين عويس، مدير العلاقات العامة

شركة الأوراق المالية و الإستثمار (سيكو)

هاتف : 0097339016469 [Nadeen.oweis@sicobahrain.com](mailto:Nadeen.oweis@sicobahrain.com)